



澳門大學
UNIVERSIDADE DE MACAU
UNIVERSITY OF MACAU

Speaker Profile 講者簡介

李小加先生
創始人、主席
滴灌通集團

李小加先生是滴灌通集團的創始人和主席。李先生自 2010 年至 2020 年擔任香港交易所行政總裁。在任期間，成功推動了香港交易所歷史上至關重要的多項戰略舉措，包括於 2012 年收購倫敦金屬交易所，於 2014、2016 及 2017 年分別推出“滬港通”、“深港通”及“債券通”，加強了國際市場與中國內地市場的互聯互通，以及在 2018 年推出上市制度改革，迎來了大批新經濟企業來港上市。加盟香港交易所前，李先生在 2003 至 2009 年擔任摩根大通中國區主席，在 1999 至 2003 年擔任美林證券中國區總裁。在 1994 年加入美林前，曾在紐約的布朗伍德律師事務所 (Brown & Wood) 與達維律師事務所 (Davis Polk & Wardwell) 執業。

李先生現擔任固定收益電子交易平台 MarketAxess Holdings Inc. 的董事，同時為亞洲企業領袖協會 (Asia Business Council) 的理事會成員。

李先生畢業於中國廈門大學，取得英國文學學士學位，其後獲得美國阿拉巴馬大學新聞系碩士學位和哥倫比亞大學法學博士學位。

Mr. Charles Li
Founder and Chairman
Micro Connect

Mr. Charles Li is the founder and Chairman of Micro Connect. He was most recently Chief Executive of Hong Kong Exchanges and Clearing Limited (HKEX) from January 2010 to December 2020. During this time, he orchestrated some of the most significant strategic initiatives in HKEX's history, including the acquisition of the London Metal Exchange in 2012, the launch of the Shanghai-Hong Kong Stock Connect cross-border trading scheme in 2014, Shenzhen-Hong Kong Stock Connect in 2016, Bond Connect in 2017, and the Listing Reforms in 2018. Prior to joining HKEX in 2009, Mr. Li served as Chairman of JP Morgan China from 2003 to 2009 and worked at Merrill Lynch from 1994 to 2003, where he served as President of Merrill Lynch China from 1999 to 2003. Earlier in his career, he practiced law at Brown & Wood and Davis Polk & Wardwell in New York.

Mr. Li also serves on the Board of MarketAxess Holdings Inc. and the Board of Trustees of Asia Business Council.

Mr. Li received a BA in English Literature from Xiamen University, an MA in Journalism from the University of Alabama and a JD from Columbia Law School.